
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-08-18, § 15 

 

 Tid: 18 augusti 2009 kl 16.30 – 17.00 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 18 augusti 2009 

  

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

Jan Valeskog (S) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (M)  

Tord Bergstedt (M)  

Anna Johansson (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Anders Broberg (KD)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

Mats Lindqvist (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Ersättare: 

 Lars Bengtson (M)  

Bo Arkelsten (M)  

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Christoffer Kuckowski (M)   

Anna Manhag (M)  

Per Johansson (FP)  

Lars Randerz (S)  

Milly Namiro Darlsson (S)  

Jonas Larsson (S) 

Hampus Rubaszkin (MP)  

Sebastian Wiklund (V)  

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Birgitta Björk, Ted Ell, Mats Freij, Lars Jolerus, 

Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist samt borgarrådssekreteraren 

Katarina Larsson och biträdande borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 



  

 
 § 15 

Länsplan för regional transportinfrastruktur i Stockholms län 2010-2021. 

Svar på remiss 

Dnr T2009-300-01936 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar kontorens 

 gemensamma utlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Trafikkontorets, exploateringskontorets, stadsbyggnadskontorets och 

miljöförvaltningens gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat ärende den 7 augusti 

2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), ledamoten Inge-Britt Lundin (FP) och 

 ledamoten Anders Broberg (KD) ställer sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) föreslår följande: 

1. Förvaltningens yttrande godkänns. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Förvaltningarna framhåller förtjänstfullt de allvarliga brister som finns med 

förslaget till Länsplan. Det är allvarligt att flera viktiga projekt på 

kollektivtrafiksidan saknas, som exempelvis tunnelbana mellan Odenplan och 

Karolinska, spårväg Syd, spårväg Solna – Universitetet, Mälarbanan, delen 

Tomteboda – Barkarby spårväg på fyrans stombusslinje.  

 

Det är projekt som prioriterades i Stockholmsöverenskommelsen och som de 

borgerliga frångår, utan att ens förhandla med regeringen i dessa frågor. Man 

lägger sig platt. Istället  prioriterar man spårväg city som har en långt lägre 

utnyttjandegrad och samhällsnytta och som istället skulle kunna finansiera någon 

av ovan nämnda, betydligt mer samhällsekonomiskt betydelsefulla, projekten. 

Det är mycket uppseendeväckande. Därutöver skulle en ökad lånefinansiering i 

enlighet med socialdemokraternas motion i riksdagen, samt med en högre andel 

med via trängselavgifterna till kollektivtrafiken, möjliggöra att fler 

kollektivtrafikprojekt skulle kunna igångsättas.  

 

På vägsidan är däremot Länsplanen i enlighet med Stockholmsöverenskommelsen 

vilket är glädjande. Det gäller dock nu att den borgerliga majoriteten bättre än 

hittills förhandlar med regeringen under hösten 2009 så att samtliga dessa 

vägprojekt verkligen genomförs och fler kollektivtrafikprojekt från Stockholm 

ingår i regeringens slutliga förslag till riksdagen våren 2010. 

 



  

3) Ledamoten Mats Lindqvist (MP) och ledamoten Kajsa Stenfelt (V) förslår 

 följande: 

1. Som svar på remissen anförs följande: 

 

Huvudmålen för alla trafiklösningar i Stockholmsregionen måste vara lägre 

utsläpp, minskade bilköer och bättre kollektivtrafik. Ingenstans i planen ställs den 

strategiskt viktiga frågan om den omfattande satsningen på nya vägar är förenlig 

med miljömålen. 

 

Transportsektorn står för en stor del av de miljöskadliga utsläppen och ska därför 

omstruktureras för att uppnå nationella och internationella miljömål. En kraftfull 

satsning på spårutbyggnader är därför nödvändig. 

 

De omfattande vägsatsningarna i planen strider mot målet att minska trafikens 

negativa klimatpåverkan och äter upp utrymmet för nödvändiga spårutbyggnader.  

 

Storskaliga motorvägsbyggen är gammalmodiga trafiklösningar utan förankring i 

dagens klimatdebatt, och planerna på bl.a. Förbifart Stockholm måste därför 

skrinläggas. 

 

I Stockholmsöverenskommelsen har parterna enats om en rad miljömål, bl.a. att 

minska CO2-utsläppen från trafiken fram till 2030 med 30 %. 

 

Vi ser ingen möjlighet att uppnå dessa mål om man står fast vid att bygga 

Förbifart Stockholm, och därför kan vi inte ställa oss bakom ett genomförande av 

den föreslagna länsplanen. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Mats Lindqvist (MP) och ledamoten Kajsa Stenfelt (V) med hänvisning till 

sitt gemensamma förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Hampus Rubaszkin (MP) och ersättaren Sebastian Wiklund (V) instämmer i 

det gemensamma förslaget från (MP) och (V). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

_________________________________ 

 


